
Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit.  

Postbus 20401 

2500EK Den Haag 

 

9 juni 2022 

 

Betreft: Zienswijze internetconsulatie niet openen jachtseizoen konijn (landelijk) en haas 

(provinciaal)   

 

Geachte mevrouw Van der Wal-Zeggelink,   

Middels deze brief wil ik aangeven in zijn geheel niet achter de plannen te staan voor het landelijk 

jachtverbod op het konijn en provinciaal jachtverbod op de haas.  

 

Voor dit verbod is gebruik gemaakt van uitsluitend telgegevens van waarnemingen door vrijwillige 

vogeltellers, die tijdens de activiteit (overdag, zonder warmtebeeld, o.a. in niet bejaagbare gebieden) 

ook hun min of meer toevallige waarnemingen van hazen als bijvangst bijhouden. De 

Gebiedsgerichte tellingen van WBE’s en daaruit voortvloeiende provinciale cijfers van FBE’s (waar 

landelijk jaarlijks in totaal circa 300.000 uur werk in zit) zijn compleet buiten beschouwing gelaten.  

Dit lijkt mij op zijn zachtst gezegd een zéér dunne onderbouwing om tot dit drastische besluit te 

komen.  

 

Al sinds ik kan lopen ben ik buiten in de natuur te vinden, waarbij respect voor flora en fauna mij met 

de paplepel zijn ingegoten. Een ding wist ik als kind al zeker. Ik wil net zoals mijn vader, opa en 

overgrootopa gaan jagen. Zodra ik de juiste leeftijd had, heb ik dan ook mijn jachtdiploma gehaald en 

mijn jachtakte aangevraagd. Ik beheer samen met mijn vader een jachtveld, waarin ik zoals 

hierboven aangegeven, al de vierde generatie ben. Juist de laatste jaren merken wij dat de 

hazenstand zich steeds beter begint te herstellen. Als we kijken naar de hazenstand van de afgelopen 

jaren ten opzichte van de jaren waarin mijn overgrootopa dit veld beheerde kunnen we concluderen 

dat de hazenstand daar verdubbeld is. Dit komt mede door de biotoopverbetering die er de laatste 

jaren in dat gebied heeft plaatsgevonden. Wel zien wij een toenemende recreatieve druk op het 

gebied ontstaan dat een nadelige invloed heeft op de hazenstand. Er komen steeds meer recreanten 

met loslopende honden. Op deze plekken hebben de hazen het zwaar, doordat ze telkens weer 

verstoord en opgejaagd worden.  

Ik snap heel goed dat er door de emoties een discussie ontstaat over het doden van dieren. En dat de 

anti-jachtlobby op hun beurt beweren dat jagers voor hun plezier zoveel mogelijk dieren proberen 

dood te schieten. De werkelijkheid is echter volledig anders. Natuurlijk heeft iedere jager graag een 

lekker stukje wild op zijn bord. Maar het draait bij de jacht niet alleen om het daadwerkelijke schot. 

Jagen is namelijk veel meer dan alleen schieten.  

 

Juist de jager weet hoe de verschillende populaties er in zijn gebied voorstaan en hoeveel er geoogst 

kan worden zonder dat dit de populaties nadelig beïnvloeden. Er is werkelijk geen enkele weidelijke 

jager te vinden die meer oogst dan de wildstand aankan. Juist de jager, met zijn passie voor de 

natuur, draagt een steentje bij voor de instandhouding van gezonde populaties. Zoals ook ik mij er 



bewust van ben dat het onze wettelijke taak is om hiervoor te zorgen. Wij als jager voelen ons 

verantwoordelijk voor al wat er gebeurt in ons ‘eigen’ jachtveld. Wij maken ons zorgen wanneer het 

ineens slecht gaat met een populatie en zullen er dan ook alles aan doen om deze stand zo snel 

mogelijk terug op niveau te brengen.  

Ik als weidelijke jager ben wekelijks vele uren in het veld te vinden, ik weet wat er zich in het veld 

afspeelt en maak geregeld een praatje met de boeren en de recreanten. Een jager is de belangrijkste 

vrijwilliger die de natuur zich kan wensen. Hij zet zich jaarrond in eigen tijd en op eigen kosten in 

voor o.a.: Biotoopverbetering, het voorkomen van maaislachtoffers, het afhandelen van 

aanrijdingen, het voorkomen van schade aan de gewassen, het bestrijden van predatoren, het 

signaleren van misverstanden zoals stroperij, motorcrossers en afvaldumpingen, het plaatsen van 

nestgelegenheden, het opruimen van zwerfafval etc.    

Het verbod van de jacht op haas en konijn en daarmee dus niks doen aan de hoofdoorzaak van de 

wisselden populaties is zeker niet de oplossing.  

Beste minister, wilt u echt een oplossing voor een stabiele wildstand en wilt u echt iets nuttigs doen 

voor het haas en konijn zorg er dan voor dat er geen extra beperking aan de jagers worden opgelegd. 

Koester de inzet en houding van de jagers in Nederland. Mijn opa zei altijd: “Zonder jagers geen wild”  

 

Daarnaast, zou ik u willen vragen, kijk alstublieft eens naar de echte oorzaken die ervoor zorgen dat 

de flora en fauna in Nederland het steeds moeilijker krijgen. (Toenemende recreatie, toenemende 

aantallen predatoren, afname van het leefgebied en ziektes zoals myxomatose en VHS).  

En kijk alstublieft ook naar de mogelijkheden voor een bredere aanpak van de bestrijding van 

predatoren, het bestrijden van de vreselijke konijnenziekte die rondgaat onder de konijnen, het zorg 

dragen voor de handhaving op loslopende honden (zeker na Corona een groot probleem in ieder 

buitengebied) en het landelijk inpassen van biotoopverbetering en akkerranden waarin het wild rust, 

dekking en voedsel kan vinden. Tot slot en mijn inziens het belangrijkst, ga in gesprek met de mensen 

die er echt verstand van hebben. Mensen die hun hele leven in de natuur te vinden zijn en die alles 

geven om zorg te dragen voor een goede wildstand. Mensen die vrijwillig wekelijks vele uren 

besteden om het voor het wild zo aangenaam mogelijk te maken en zij die exact weten wat er zich in 

de praktijk afspeelt.  

De jagers zijn de ogen en oren van het buitengebied. Neemt u de jagers weg dan zal er geen enkel 

toezicht meer zijn en zullen de predatoren en stropers hun slag slaan.  

 


